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هیوندای وارد صنعت باتری حالت جامد شد آینده در دست کره ای ها معرفی اولین شاسی بلند برقی تویوتا با طراحی کاملا متفاوت 

باتری هــای حالــت جامد آینــده نزدیک صنعت 
خودروسازی هستند و شرکت هیوندای نیز به خوبی از 
 Factorial Energy این مسئله آگاهی دارد. شرکت
که تولید کننده باتری های حالت جامد است به روشی 
جدید دست پیدا کرده که توجه هیوندای و کیا را به 

خود جلب کرده است. 
در حال حاضر بزرگ ترین مشکل باتری های لیتیوم یونی فعلی 
برد حرکتی و خطر آتش سوزی آنها است و دلیل اصلی آن استفاده 
از الکترولیت مایع با قابلیت اشتعال بسیار بالا است.حال هیوندای 

قصد دارد تا یک شراکت تجاری جدید با Factorial Energy ایجاد کند و به تولید و توسعه این دست از باتری ها برای خودروهای 
برقی خود بپردازد.در حال حاضر میزان چگالی انرژی باتری ساخته شده توسط این شرکت برابر با ۱۵۹ کیلووات ساعت بر ۰.۴۵ کیلوگرم 
ست. هدف Factorial رسیدن به عدد ۱۸۱ کیلووات ساعت بر ۰.۴۵ کیلوگرم است. در حال حاضر باتری محصولات شرکت تسلا 
چگالی انرژی برابر با ۱۳۶ کیلووات ساعت بر ۰.۴۵ کیلوگرم دارند.این همکاری دو جانبه در زمینه های مختلفی از جمله سلول، ماژول و 
سیستم صورت خواهد گرفت.در حال حاضر هیوندای مدل loniq و کیا مدل Niro را در بازار خودروهای برقی دارد و این شرکت کره ای 
که سابقه خودروسازی آن از نظر زمانی در یک نقطه با کشور ما قرار دارد در حال دستیابی و رسیدن به جدیدترین فن آوری های روز از جمله 
باتری های حالت جامد و... است.در حال حاضر هر دو خودروساز جا پای محکمی در بازار آمریکای شمالی و حتی اروپا دارند و محصولات هر 
دو شرکت از نظر طراحی ظاهری و داخلی جز محبوب ترین محصولات در کلاس های مختلف است. پیش از این در مطلبی به باتری های 

حالت جامد پرداخته بودیم که می توانید برای آگاهی بیشتر از باتری حالت جامد آن را مطالعه کنید.

 تویوتا bZ4X اولین شاسی بلند سایز متوسط تمام 
برقی معرفی شده توسط این برند ژاپنی است. پیش از 
این تویوتا از کانسپت این محصول رونمایی کرده بود که 
حال با کمترین تغییرات ظاهری روانه بازار شده است. 

bZ مخفف »Beyond Zero« است و نشان دهنده استراتژی 
جدید شرکت تویوتا در عرضه محصولات تمام برقی است که قرار 
است تا سال ۲۰۲۵ بیش از ۱۵ مدل کاملا جدید برقی روانه باز کند.

 bZ۴Xاولین محصول شــرکت تویوتا بر پایه پلت فرم جدید 
e-TNGA است که با همکاری سوبارو توسعه داده شده است. 

سوبارو از این پلت فرم در فورستر برقی استفاده خواهد کرد.از مهم ترین ویژگی های این پلت فرم باید به فاصله بین دو محور بلند بالا و 
اورهنگ های کوتاه اشاره کرد که در نتیجه فضای اتاق را به شکل قابل توجهی افزایش می  دهد. X ۴ نیز به معنای انتقال نیرو به هر چهار چرخ 
است. زبان طراحی خشن و سامورایی وار محصولات جدید تویوتا در این جا به اوج خود رسیده است و از خط خطوط شکسته و تند و تیزی 
در طراحی آن استفاده شده است. در واقع ما اینجا با نسخه برقی تویوتا RAV۴ با طراحی کاملا متفاوت طرف هستیم. در داخل اتاق نیز زبان 
طراحی با هدف ایجاد ارتباط مستقیم راننده با جاده بهره برده شده است.در نتیجه پشت آمپری تمام دیجیتال در ارتفاع پایین تری قرار گرفته تا 
راننده تسلط بیشتری بر جاده داشته باشد. همچنین در مرکز کنسول یک صفحه نمایش بزرگ قرار دارد که پیش از این نیز در مدل کانسپت 
دیده بودیم. در بخش قوای محرکه نیز تویوتا ۲ نوع موتور ارائه می کند. مدل اول مجهز به یک موتور الکتریکی با حداکثر قدرت ۲۰۱ اسب 
بخار و حداکثر گشتاور ۲۶۴ نیوتن متر که توانایی رسیدن به سرعت ۱۰۰ کیلومتر بر ساعت در عرض ۸.۴ ثانیه را دارد.مدل مجهز به دو موتور 

الکتریکی توانایی تولید حداکثر قدرت ۲۱۴ اسب بخار و حداکثر گشتاور ۳۳۶ نیوتن متر را دارد. 

برندگان طرح های قبلی  مشمول افزایش قیمت خودرو نمی شوند

طبق اطلاعه ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکننــدگان، خودروهای 
پیش فروش شــده قبلی با موعد تحویل تا پایان سال ۱4۰۰ مشمول افزایش 

قیمت نمی شوند. 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان با توجه به اخبار مربوط به تغییر قیمت خودروهای 
پرتیراژ شرکت های ایران خودرو و سایپا اعلام کرد: » افزایش اعمال شده در قیمت خودروهای پر 
تیراژ شرکت های ایران خودرو و سایپا، با توجه به اعلام نرخ تورم بخشی بانک مرکزی و در چارچوب 
مصوبه های پیشین شورای رقابت بوده است؛ لذا خودروهای پیش فروش شده قبلی با موعد تحویل تا 
پایان سال ۱۴۰۰ بر مبنای تعهدات مذکور تحویل مشتریان می شود. بدیهی است تا پایان سال جاری هیچگونه افزایش قیمتی بر خودروهای 

پیش فروش مذکور اعمال نمی شود.«

افزایش تولید روزانه ایران خودرو به دو هزار و ۵00 دستگاه

با هماهنگی انجمن های قطعه ســازی، به زودی تیراژ تولیــد در ایران خودرو به 
۲۵۰۰ دستگاه در روز خواهد رسید. 

قائم مقام اجرایی مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در این باره گفت: در راســتای سیاست های 
ابلاغی وزارت صنعت، معدن و تجارت و به دنبال رفع موانع کلیدی در افزایش تولید خودرو از سوی 
این وزارتخانه و با هماهنگی  انجمن های قطعه سازی، روند افزایش تولید در گروه صنعتی ایران خودرو 
آغاز شــد. حمید مرادی افزود: در دو روز اخیر تولید ایران خودرو از دو هزار دستگاه روزانه به دوهزار و 
۳۰۰ دستگاه افزایش یافته است. وی با بیان این که پیش بینی می شود، طی هفته آینده هدف تولید 
روزانه دوهزار و ۵۰۰ دستگاه خودرو محقق شود، خاطرنشان کرد: به این ترتیب به رشد معادل ۲۰ درصد در تولید روزانه دست خواهیم یافت. 
مرادی اظهار امیدواری کرد، با افزایش تیراژ تولید و عرضه خودروهای پرطرفدار و همچنین آزادسازی انتقال سند خودروهای فروخته شده در 

گذشته، به زودی شاهد متعادل شدن بازار خودرو به سود مصرف کنندگان واقعی باشیم.
وی با بیان این که طرح های متنوعی در گروه صنعتی ایران خودرو برای توسعه و عرضه محصولات جدید تعریف شده، گفت: در صدد هستیم 

هر سال یک محصول جدید با امکانات روز به بازار عرضه کنیم.

افزایش تولید و فک رهن اسناد خودروها، عرضه را افزایش خواهد داد

معاون بازاریابی و فروش گروه صنعتی ایران خودرو، فک رهن خودروهای فروش 
رفته را در کنار افزایش تولید، عاملی برای افزایش عرضه خودرو به بازار و ایجاد 

تعادل در آن دانست.
بابک رحمانی، خاطرنشان کرد: فک رهن اسناد خودروهایی که در گذشته توسط ایران خودرو به 
فروش رفته و در پارکینگ های مشتریان مانده و پیمایش نداشته است، عاملی برای فروش و عرضه 
در بازار خواهد بود. وی از امکان فک رهن زودتر از موعد تمامی تعهدات گذشــته خبر داد و ضمن 
دعوت از مالکان برای ثبت درخواست فک رهن، گفت: مشتریان پس از دریافت پیامک، با ورود به 
سایت فروش ایران خودرو درخواست خود را ثبت کنند تا با پرداخت مبلغ ترهین، امکان دریافت سند از طریق نمایندگی فراهم شود. رحمانی 
با بیان این که زمان مراجعه مشتریان، با اولویت بندی و با سرعت عمل در پاسخگویی انجام خواهد شد، افزود:  زمان مراجعه و نوبت مشتریان 
از طریق پیامک اعلام خواهد شد، درحال حاضر روزانه ۵۰ هزار پیامک برای مشتریان ارسال می شود و در روزهای جمعه نیز اجرای این 
فرآیند صورت می گیرد. وی افزود: در کم ترین زمان پس از واریز مبلغ ترهین از طریق سایت، اسناد به نمایندگی ها ارسال خواهد شد.رحمانی 
تصریح کرد: فک رهن ناشی از روش قرعه کشی، شامل تمامی مشتریان ایران خودرو می شود، اما برای مواردی که سند خودرو به دلایل 

دیگری از جمله خرید اقساطی، وام بانکی و... در رهن است مطابق شرایط قرارداد اقدام خواهد شد. 

کامیون الکتریکی چینی رقیب تسلا می شود 

 شــرکت خودروســازی چینی »جیلی« یک کامیون برقی به نام »هوم تراک« 
)Home Truck( را رونمایی کرده است.

کامیون برقی چینی در حالی رونمایی می شود که تسلا تولید وسیله نقلیه مشابه به نام »تسلا سمی« 
را تا ۲۰۲۳ میلادی به تأخیر انداخته است. قبلًا تسلا تصمیم داشت این کامیون را در ۲۰۱۷ میلادی 
عرضه کند. از سوی دیگر مرسدس و شرکت BYD نیز از ساخت کامیون های برقی در شرکت های 
خود خبر داده اند.»هوم تراک« برای تأمین انرژی ۲ گزینه خواهد داشت که یکی از آنها هیبرید متانول 
و دیگری الکتریکی است. باتری های متانولی براساس فناوری ساخته شده اند که جیلی از چند سال 
قبل روی آن سرمایه گذاری کرده است. علاوه برآن به گفته شرکت سازنده باتری های هوم تراک قابل تعویض هستند و نیاز به انتظار برای 
شارژ وسیله نقلیه را کاهش می دهند.این شرکت اعلام کرد داخل کامیون حمام، توالت، تخت یک نفره، یخچال، آشپزخانه و یک ماشین 
لباسشویی کوچک وجود دارد.وسیله نقلیه مذکور با توجه به فناوری خودران ساخته می شود. به گفته جیلی برخی ویژگی های نیمه خودران 
در این کامیون به کار می روند. همچنین این کامیون ها در سفرهای بلند مدت می توانند با برقراری ارتباط با یکدیگر فاصله و سرعت ایمن 
را حفظ کنند. جیلی قصد دارد فناوری خودران را در ۳ فاز عرضه کند. این شرکت امیدوار است تا ۲۰۲۶ میلادی برخی ویژگی های نیمه 

خودران را با سیستم های پیشرفته تر به کار گیرد. این خودروساز چینی تصمیم دارد تا ۲۰۳۰ میلادی به فناوری کاملًا خودران دست یابد.

به دستور رئیس جمهور و باتوجه به اینکه 
ســتاد تنظیم بازار برای افزایش قیمت 
خودرو مصوبه ای نداشــته است، وزارت 
صنعت، معدن و تجارت از خودروسازان 
خواست تا قیمت محصولات خود را که 
طی دو روز اخیر مشمول افزایش قیمت 
شــدند، به قیمت های قبل بازگردانند و 
براین اساس افزایش قیمت خودروهای 

داخلی منتفی شد.  
پس از اتمام دوره شش ماهه از آخرین قیمت گذاری 
شورای رقابت برای محصولات خودروسازان، طی دو 
روز اخیر قیمت جدید محصولات ایران خودرو و سایپا 
مشمول افزایش قیمت و براین اساس قیمت های 

جدید برای نیمه دوم سال جاری اعلام شد. 
هرچند که شــورای رقابت چندان رضایتی از این 

تصمیم وزارت صمت مبنی بر ارائه مجوز افزایش 
قیمت به خودروســازان نداشــت، اما اعلام شده 
است دستور لغو افزایش قیمت خودروهای داخلی 
توسط رئیس جمهور صادر شــده و وزارت صمت 
به خودروســازان ابلاغ کرده که قیمت محصولات 
مشمول افزایش قیمت نشود و به حالت قبل بازگردند. 
این درحالیســت که گروه صنعتــی ایران خودرو 
فروش فوق العاده محصــولات خود با قیمت های 
جدیــد را به مرحله اجــرا درآورد اما حالا این گروه 
خودروسازی باید قیمت  محصولات عرضه شده را 
به قیمت های پیشین برگرداند و احتمالا باید بخشنامه 
جدید برای بیست و پنجمین فروش فوق العاده منتشر 
کند؛ البته مهلت ثبت نام پایان فردا شب )جمعه( به 
اتمام می رسد.البته شورای رقابت طی چند روز اخیر 
بیانه هایی مبنی براینکــه بازار همچنان انحصاری 

است و قیمت گذاری بایستی توسط این شورا صورت 
گیرد، صادر کرده است.

وزارت صمت هم در شــرایطی به دستور رئیس 
جمهــوری خواســتار لغو اعمــال افزایش قیمت 
محصولات خودروسازان شده است که )چهارشنبه 
شب(، سهیل معمارباشی-مدیرکل صنایع حمل ونقل 
وزارت صمت - عدم هماهنگی با شــورای رقابت 
را کوتاهی خــود خواند و در رابطه با واکنش وزارت 
صمت به این اظهارات شــورای رقابت، اظهار کرد: 
هماهنگی ها و مجوزهــای لازم در زمینه افزایش 
قیمت خودروها اخذ شده است اما این عدم هماهنگی 
با شورای رقابت به نوعی تقصیر بنده بوده است و باید 
هماهنگی با شورای رقابت نیز انجام می شد. موضوع 
تنظیم بازار خودرو به وزارت صنعت، معدن و تجارت 

واگذار شده است.

به دستور رئیس جمهور:

افزایش قیمت  خودرو منتفی شد

تولید اولین وانت مسابقه ای هیدروژنی جهان

شرکت خودروسازی گاوسین از تولید اولین وانت مسابقه ای جهان خبر داده که 
دارای سوخت هیدروژنی است و در سال ۲۰۲۲ در رالی داکار حضور می یابد.

این شرکت خودروسازی فرانسوی مدتی است در زمینه تولید خودروهای سبز هیدروژن سوز فعالیت 
می کند. سوخت گیری سریع و کاهش توالی ســوخت گیری از جمله مهم ترین مزایای استفاده از 
هیدروژن به عنوان سوخت است.این شرکت در حال طراحی یک پلتفرم ویژه است که بتوان مدل های 
مختلف خودروهای هیدروژن سوز را بر روی آن سوار کرد. عرضه اولین خودروی مسابقه ای گاوسین و 
حرکت ۱۲ روزه آن در مسابقات اتومبیل رانی داکار نقاط ضعف و قوت این خودرو را به خوبی مشخص 
خواهد کرد. این خودرو با هر بار شارژ می تواند تا ۲۵۰ کیلومتر را طی کند و میزان آلایندگی زیست محیطی آن صفر است. این خودرو که 
 اچ ۲ نام گرفته دارای دو موتور برقی ۴۰۲ اسب بخاری و پیل سوختی با ظرفیت ۳۸۰ کیلووات ساعت است.مخزن هیدروژن این خودرو

 ۸۰ کیلوگرمی است و سوخت گیری آن در عرض ۲۰ دقیقه تکمیل می شود. حداکثر سرعت این خودرو به ۱۴۰ کیلومتر در ساعت می رسد 
و هنوز زمانی برای تولید انبوه آن مشخص نشده است.

 2022 EQA ساخت خودروی جدید مرسدس بنز

جدیدترین خودروی تمام الکتریکی جدید مرسدس بنز با نام EQA ۲۰۲۲ است 
. مرسدس بنز EQA ۲۰۲۲ یک خودرو الکتریکی از GLA است که به تازگی از 
آن رونمایی شده است. این خودرو در اروپا، ۱۸۷ اسب بخار قدرت و ۲۷۷ پوند 

فوت گشتاور ارائه می دهد و قیمتی معادل ۵۷۷۵۰ دلار دارد.
این خودرو به دلیل اینکه قرار است زیرمجموعه ای از خودرو مرسدس EQ باشد، انتظار می رود 
EQA اواخر امســال وارد مرحله تولید شود. مرسدس تاکنون فقط اطلاعاتی محدود در مورد این 
خودرو جهانی منتشــر کرده است و گفته است تنها بازاری که اکنون برای آن در نظر گرفته شده 
است، بازار آمریکاست.EQA ممکن است به ایالات متحده بیاید اما بسته به اینکه برنامه های الکتریکی مرسدس بنز چگونه از بین برود، 
و اگر چنین شود، انتظار می رود موتور قدرتمندتری با قدرت ۲۸۰ اسب بخار به ارمغان بیاورد.نکته در طراحی این خودرو این است که نیرو 
از یک پیشرانه تمام الکتریکی گرفته شده است که ۱۸۸ اسب بخار قدرت در مدل های محرک جلو و ۲۶۸ اسب بخار در نسخه های چهار 
چرخ متحرک تولید می کند که هر ۲ مدل نیرو از یک بسته باتری که زیر خودرو نصب شده است، تامین می کنند. اگر EQA ۲۰۲۲ به 
نمایشگاه های آمریکا راه پیدا کند، یک مدل کاملًا جدید و نقطه ورود به پیشنهادات شاسی بلندهای برقی این شرکت خواهد بود.مرسدس 
تخمین می زند که شتاب صفر تا ۱۰۰ کیلومتر در ساعت این خودرو ۸.۹ ثانیه باشد که بالا نیست. به جز چند رنگ رزگلد و تزئینات دیگر، 

فضای داخلی EQA اساساً مشابه GLA است، این بدان معناست که پنج صندلی با فضای بار مناسب در داخل ارائه می شود.
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مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا 
گفــت: با اصلاح قیمــت گذاری 
خودرو، تولیدات محصولات سایپا 
۱۰ درصد افزایش خواهد یافت و از 
التهاب های موجود بازار کاسته می 
شود، از همین رو مردم با شرایط 
بهتری می توانند خودروهای مورد 

نیاز خود را خریداری کنند.
سیدجواد سلیمانی درباره تاثیر حذف قیمت گذاری دستوری بر صنعت خودرو و تاثیر آن بر بازار، 
اظهار کرد: وزارت صمت بر اساس تورم بخشی، مجوز افزایش قیمت ۱۵ تا ۱۷ درصدی را به 
محصولات سایپا داده؛ بر این اساس میانگین افزایش قیمت محصولات این مجموعه در شیوه 

جدید قیمت گذاری ۱۶ درصد است.
وی با بیان اینکه تا پایان سال جاری، برای کلیه تعهدات سایپا به هیچ عنوان رشد قیمت 
دیگری اتفاق نمی افتد، تصریح کرد: یکی از برنامه های وزارت صمت با اصلاح قیمت گذاری 
خودرو، افزایش تولید و عرضه خودرو در بازار است؛ بدین جهت افزایش تولید و عرضه خواهیم 

داشت تا از این طریق بتوان بازار را کنترل و از التهاب های فعلی فاصله گرفت.
سلیمانی گفت: زمانی که تولید خودرو افزایش پیدا می کند، متعاقبا میزان عرضه خودرو در بازار 

بیشتر می شود و همین امر می تواند به آرامش بازار و حذف سودجویان کمک کند.
وی درباره اینکه اصلاح قیمت خودرو چه تاثیری بر روند تولید خودرو خواهد گذاشت، افزود: 
با اصلاح قیمت گذاری خودرو، حداقل ۱۰ درصد میزان تولید خودرو در مجموعه سایپا افزایش 
خواهد یافت به گونه ای تولید خودرو تا پایان سال جاری به ۴۴۰ هزار دستگاه خواهد رسید؛ سال 

گذشته سایپا ۴۰۰ هزار دستگاه خودرو تولید کرده بود.
مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا گفت: یکی دیگر از اقداماتی که با اصلاح قیمت گذاری 
خودرو اتفاق خواهد افتاد، تجاری سازی خودروهای کف پارکینگ است، از اینرو تا پایان سال 
)ماهانه( ۱۰ هزار دستگاه خودرو کف پارکینگ تکمیل و به مشتریان تحویل داده می شود، بر 

این اساس از طریق یاد شده ۵۰ هزار خودرو افزایش عرضه خواهیم داشت.
وی با تاکید بر اینکه در طول هفته جاری سایپا افزایش تولید خودرو)۲۰۰ دستگاه در روز( داشته 
است، تصریح کرد: قرار است میزان تولید هفتگی محصولات سایپا از ۷ هزار و ۵۰۰ دستگاه 

به ۸ هزار و ۵۰۰ دستگاه برسد.
سلیمانی درباره آغاز امکان فک رهن خودروهای شرکت سایپا، تصریح کرد: در حال حاضر 
سند ۱۵۰ هزار خودرو در رهن شرکت سایپا است و از زمانیکه فک رهن )از روز چهارشنبه ۱۹ 
آبان ماه( آغاز شده ۱۵۰۰ نفر اقدامات لازم را انجام دادند، بدین جهت پیش بینی ما این است 

که طی دو الی سه هفته آینده سند ۱۵۰ هزار خودرو آزاد شود. 
مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا به دلیل مشکلاتی که به جهت تاخیر در تحویل خودروها، 
در برخی از مواقع افت کیفیت که دلیل اصلی آن تحریم است، از مردم عذرخواهی و تاکید کرد: 
در آینده ای بسیار نزدیک نقصان ها برطرف و در در راستای رضایت تمام مشتریان خود گام 
خواهیم برداشت.وی گفت: یکی از اقداماتی که گروه خودروسازی سایپا در اوج تحریم و با تکیه 
بر توان مهندسان داخلی انجام داد، حذف خودرو پراید از چرخه تولید بود؛ این خودرو ۵۰ درصد 
ظرفیت سایپا بود و همواره این نگرانی وجود داشت که ظرفیت پراید خالی بماند اما بدون افت 

تولید و در کمتر از ۲ ماه این ظرفیت با سایر خودروهای به روز تر جایگزین شد.
سلیمانی درباره توسعه محصول و ورود خودروهای جدید به بازار، اذعان داشت: طی ماه های 
آینده شاهین اتومات وارد بازار خودرو خواهد شد، این خودرو که توسط مهندسان داخلی طراحی 
شده از زمستان ۹۹ به تولید انبوه رسیده است، همچنین کراس اور آریا که نمونه های اولیه آن 

به عنوان تولید شده به زودی تولید انبوه می شود.
وی ادامه داد: در راستای تنوع بخشی به سبد محصولات سایپا، به زودی هاچ بک اطلس و 
یک سدان جدید وارد بازار خواهد شد، قرار است این خودروی با کیفیت و دارای آپشن بیشتر، 

جایگزین خانواده تیبا شود. 
مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا با تاکید بر اینکه وانت های جدید سایپا و با قیمت مناسب 
در راه است، گفت: در حال حاضر گروه خودروسازی سایپا ۸ هزار میلیارد تومان به قطعه سازان 

کشور بدهی دارد که تمام سعی خود را خواهیم کرد که این بدهی تقلیل پیدا کند.

نشست خبری گروه صنعتی چکاد صبح روز چهارشنبه در نمایشگاه بین المللی 
قطعات و لوازم خودرو با موضوع پروژه پلتفرم تعاون برگزار شد و مقامات این 

شرکت در این خصوص توضیحاتی ارائه دادند.
مالک و موسس مجموعه چکاد در نشست خبری صبح روز چهارشنبه در جمع خبرنگاران گفت: 
امیدواریم با همکاری صنعتگران و دانشگاه ها و نخبگان بتوانیم خودرویی با کیفیت و در شان 
مردم ایران تولید و به بازار ایران عرضه کنیم.مهندس یکه فلاح ادامه داد : ما در داخل کشور 
دارای یک زنجیره تامین بسیار قدرتمند هستیم. خودروهایی که در خیابان های کشور مشاهده 
می کنید توسط قطعه سازان تولید می شود. وی افزود : در تولید این پلتفرم از همین زنجیره تامین 
قدرتمند داخلی بهره خواهیم برد. ما به دنبال بالندگی در صنعت خودرو هستیم و باید این صنعت 
را به دست متخصصان بسپاریم. موسس گروه صنعتی چکاد گفت : در این پروژه علاقه مند 
هستیم که از تجربیات شرکت های خارجی استفاده کنیم اما نخبگان دانشگاهی ما نشان داده اند 
که توانمندی خوبی در این بخش دارند. اما ما نیز بر این باور هستیم که می توانیم از تجربیات 

شرکت های مختلف اروپایی که در صنعت خودرو فعالیت های موفقی داشته اند، بهره ببریم.
یکه فلاح ادامه داد : یکــی از موضوعات اصلی ایجاد این پلتفرم، موضوع تکنولوژی های 
جدید است. در بحث ورق خودرو پس از تولیدات خودرویی کشور، فولاد مبارکه اقدام به تامین 
ورق های فولادی کرده است چرا که پیش از این، تولید ورق خودرویی وجود نداشت.مالک و 
موسس گروه صنعتی چکاد افزود : مشکلات تامین ورق های فولادی وجود دارد اما امیدواریم 
تامین کنندگان فولاد کشــور در حل این مشکل به کمک ما بیایند.در ابتدای ادامه ابوالفضل 
خلخالی؛ عضو هیئت علمی دانشگاه علم و صنعت و مدیر پروژه پلتفرم تعاون گفت : راهکار برون 
رفت صنعت خودرو از بحران فعلی، حمایت از خودروسازان خصوصی است. باید خودرو در بخش 
خصوصی واقعی تولید شود.دکتر خلخالی ادامه داد : پروژه پلتفرم تعاون به همت مالک مجموعه 
چکاد در این شرکت کلید خورده است. ما به دنبال آن هستیم که گروه قطعه سازان داخلی در 

زنجیره تامین گرد هم آوریم و با همکاری قطعه سازان به تولید یک پلتفرم ملی بپردازیم.
مدیر پروژه پلتفرم تعاون گفت : هدف ما در پلتفرم تعاون تولید ۱۱ محصول خواهد بود که شامل 
۳ سدان، ۲ عدد هاچپک، ۲ محصول پیکاپ، دو کراس و دو محصول الکتریکی خواهد بود. 
طراحی مفهموی انجام شده و در مراحل ساخت محصول هستیم. به زودی تولید ۵۰ محصول با 

هدف اخذ استانداردهای لازم، توسط گروه صنعتی چکاد تولید خواهد شد.
وی افزود : این پلتفرم مبتنی بر تعامل با زنجیره تامین و انجمن همگن قطعه سازان کلید خورده 
است. تولید ۵۰ دستگاه به دلیل پاس کردن استانداردهای تولید ۸۵ گانه خودرو است.خلخالی 
ادامه داد : بیش از ۱۱ هزار میلیارد تومان نیاز سرمایه گذاری تولید پلتفرم و حدود ۲۰ میلیون دلار 
سرمایه برای طراحی و تیراژ ۲۰۰ هزار دستگاه در سال خواهد بود.تا این لحظه تمامی سرمایه 
گذاری ها به صورت مستقیم توسط گروه صنعتی چکاد انجام شده است اما امیدواریم به کمک 
تعاونی که ایجاد شده بتوانیم سایر قطعه سازان را به سرمایه گذاری در این پروژه تشویق کنیم.

دکتر خلخالی گفت : ما در موضوعات علمی مشکل چندانی نداریم و در سطح بسیار خوبی قرار 
گرفته ایم اما مشکلات مدیریتی همچنان وجود دارد. وقتی برای خرید خودروهای فعلی تولیدی 
کشــور با سطح پایین فناوری، صف ایجاد می شود پس می توان نتیجه گرفت که نیازی به 
فناوری در کشور احساس نشده است.در ادامه نادر وهاب آقایی؛ مدیرعامل هلدینگ چکاد گفت : 
به نظر بنده توان تولید در بخش قطعه سازی کشور وجود دارد اما مشکل اصلی در شرکت های 
مادر است.وی افزود : شرکت های مادر وقتی از قطعه سازان محصول جدید نمی خواهند در 
نتیجه بحران کیفیت خواهیم داشت که هم اکنون در صنعت خودرو شاهد آن هستیم.نادر وهاب 
اقایی گفت : در زمانی که خودروسازان خارجی در کشور وجود داشتند به دلیل عرضه محصولات 
جدید، قطعه سازان در فصل شکوفایی خود قرار داشتند و تولید قطعات جدید به دلیل خواسته 
شرکت های مادر، همواره وجود داشت. چنانکه دیدیم در همان زمان صنعت قطعه سازی ما در 
حال صادرات قطعات خودرویی تولید شده در کشور بود.وی افزود : به زودی فروشگاه آنلاین 
چکاد پارت در حوزه فروش قطعات توسط گروه صنعتی چکاد راه اندازی خواهد شد که نسبت 
به سایر فروشگاه های آنلاین فروش قطعات، بسیار متفاوت خواهد بود.  مدیرعامل هلدینگ 
چکاد گفت : این پلتفرم با سرمایه گذاری بسیار عظیم در حال راه اندازی است که احتمالا ظرف 
دو ماه آینده به صورت رســمی معرفی خواهد شد. چکاد پارت محلی برای فروش قطعات با 
کیفیت خودرو خواهد بود که ســایر قطعه سازان نیز امکان عرضه محصولات خودرا در این 

پلتفرم خواهند داشت.

پروژه پلتفرم تعاون در گروه 
صنعتی چکاد آغاز شده است 

هر هفته یک طرح فروش خودرو 
خواهیم داشت 

دبیر انجمــن صنایع همگن نیرو 
محرکه و قطعه سازان کشور با بیان 
اینکه با اصلاح قیمت ها،  شــروع 
جهش جدید تولید خودرو در کشور 
رقم می خورد، گفــت: در این امر 

مردم منتفع اصلی خواهند بود. 
آرش محبی نژاد در خصوص طرح جدید 
اصلاح شیوه قیمت گذاری خودرو، گفت: باید 

زودتر از این حرف ها این تصمیم گرفته می شد زیرا مابه التفاوت شکاف کارخانه تا بازار هر روز 
رقم های بالایی را ثبت کرده است که سود آن عاید تولیدکننده و مصرف کننده نمی شود. البته 
نباید کار به اینجا می رسید اما در مجموع با اصلاح قیمت ها می توان مانع بروز این مشکلات 

در  صنعت خودرو شد. 
وی  افزود: امیدواریم با اصلاح قیمت ها،  شروع کار جهش جدید تولید خودرو در کشور رقم 
بخورد. البته در این امر مردم منتفع اصلی خواهند بود زیرا پیش از این مردم می بایست حدود 
۲ برابر قیمت درب کارخانه محصولات ایران خودرو پول پرداخت می کردند تا بتوانند در بازار 

خودرو خریداری کنند. 
وی ادامه داد: همچنین ۲۰ تا ۳۰ درصد بالاتر از قیمت درب کارخانه خودروسازی سایپا باید 
پول پرداخت می کردند، امروز این امکان فراهم می شود تا مردم بتوانند با یک قیمت واقعی 
فی مابین بازار و کارخانه که یقینا پایین تر از قیمت های بازار آزاد خواهد بود،  خودروهای مورد 

نیاز خود را خریداری کنند. 
دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان کشور تاکید کرد: اجرای طرح اصلاح 
شیوه قیمت گذاری باعث  افزایش تیراژ و ارتقای کیفیت تولید محصولات در شرکت های 
خودروسازی خواهد شد. در این صورت نیز مسلما شاهد کاهش هزینه های سربار نیز خواهیم 
بود. در مجموع این موضوع شــاید از معدود تصمیماتی است که دولت گرفته است  و وزیر 
صنعت به عنوان متولی این امر به صورت ریشــه ای یکی از مشکلات صنعت خودرو کشور 
 را که یک مشکل خودساخته بوده و هیچ ارتباطی به تحریم های بین المللی ندارد، را برطرف 

کرده است. 
وی با اعلام اینکه رونق به کارخانه های قطعه سازی برخواهد گشت، افزود: در آینده شاهد 
کاهش چشم گیر قیمت خودرو در بازار آزاد خواهیم بود. البته اگر همه ارکان حاکمیت از جمله 
مجلــس، دولت، گمرک، یانک ها و ... از این طرح حمایت کنند. به عنوان مثال گمرکات باید 
قطعات را به موقع ترخیص کنند یا مواد اولیه مورد نیاز صنعت قطعه باید به موقع ترخیص پیدا 
کنند. علاوه بر این بانک ها نیز در تعامل با قطعه سازان و خودروسازان در پرداخت تسهیلات تعلل 
نکنند. محبی نژاد تصریح کرد: نباید تامین مواد اولیه و مایحتاج قطعه سازان از طریق واردات یا 

بورس با مشکلی مواجه شود.
وی با بیان اینکه امیدوارم این بار به صورت جزیره ای عمل نشود و در راستای منافع ملی و 
حقوق واقعی مصرف کننده و تولیدکننده اقدامات صورت گیرد، گفت:  یقینا با اجرایی شدن 
الزمات پیاده ســازی طرح شاهد برکات متعدد در حوزه کاهش قیمت بازار و رسیدن مصرف 

کننده به حقوق حقه خود خواهیم بود.
به گقته این کارشناس حوزه قطعات خودرو، قطعه سازان ثابت کرده اند همیشه پای کار بوده اند 
و افزایش تیراژ با اصلاح ساختار و توازن ورودی و خروجی منابع مالی خودرو سازان و پرداخت 
به موقع مطالبات خودروسازان اتفاق خواهد افتاد. ضمن این که قطعه سازان کشور اثبات کرده اند 
در زمان تحریم همیشه پای کار بوده اند . قطعه سازان افسران جنگ تحریم  علیه خودروسازان 
بوده اند و پشتبانی کامل خودشان در راستای افزایش تیراژ تولید و  بهبود فضای کسب و کار 

انجام خواهند داد.
دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان کشور اضافه کرد: طرح جدید در احقاق 
حقوق بخشی از سهامداران خودروسازان و قطعه سازان )سهامی عام( کمک مؤثری خواهد 
کرد، به این دلیل خیلی از مردم ســهام خودروســازان را خریداری کرده اند تا سودی از محل 
تولید نصیب آنها شود. متأسفانه به دلیل قیمت گذاری دستوری زیان مردم در این بخش زیاد 
شد. با اصلاح شیوه قیمت گذاری چون خودروسازان لیدر بورس هستند، بورس شاهد جذب 

سرمایه گذاری خواهد بود.

اصلاح قیمت گذاری خودرو مانع 
زیان قطعه سازان در تولید می شود 

فورد، جنرال موتورز، مرسدس بنز توافق کرده اند که تا سال 
۲۰4۰ به آلایندگی صفر برسند، تویوتا، فولکس واگن و نیسان 

رنو از پیوستن به این توافق خودداری کردند. 
حداقل ۶ خودروســاز بزرگ –از جمله فورد، مرسدس بنز، جنرال موتورز و 
ولوو- و ۳۰ حکومت ملی به درخواست کنفرانس بین المللی آب و هوایی در 
گلاســکو پاسخ مثبت دادند و قرار شد تا سال ۲۰۳۵ در بازارهای پیشرو و تا 
سال ۲۰۴۰ در جهان فروش خودروهای نو بنزینی و گازوئیلی را متوقف کنند.
اما برخی از خودروسازان بزرگ دنیا مثل تویوتا، گروه فولکس و اتحاد رنو-

نیسان حاضر نشدند به این التزام گردن ننهادند. هرچند کسانی هم که گردن 
نهاده اند، الزام قانونی ندارند. نمایندگان حکومت های کشورهای ایالات متحده، 
چین و ژاپن به عنوان بزرگتریــن بازارهای خودروی دنیا هم از امضای این 
درخواســت اجتناب کردند.مارگو اوگ Margo Oge از مقام های ارشد 
سابق کیفیت هوای ایالات متحده می گوید: »حالا که بازیگران اصلی به این 
التزام ها گردن نهاده اند، وظیفه ما است که با پیگیری آن را محقق کنیم. این 
که خودروسازان این درخواست را پذیرفته اند معنی آن این است که اعضای 
هیئت مدیره آنها پذیرفته اند که آینده خودروها برقی است.«اما واقعیت این 

است که خودروسازانی که این درخواست را امضا کرده اند، در سال ۲۰۱۹ فقط 
یک چهارم فروش جهانی را در اختیار داشتند.

از جمله ی ۳۰ کشــوری که این درخواســت را امضا کرده و به آن ملتزم 
شده اند می توان به موارد زیر اشاره کرد: بریتانیا، کانادا، هندوستان، هلند، نروژ، 
لهستان، سوئد. شاید امضای هند در بین این کشورها خیلی مهم باشد،  چون 
این کشور مقام چهارم بازار خودرو را در جهان دارد و در گذشته هم برای حذف 
آلاینده ها هیچ تعهدی نداده بود. سایر کشورهایی که برای اولین بار خود را 
به ساخت خودروهای آلاینده صفر متعهد کرده اند عبارتند از: ترکیه، کرواسی، 
غنا و رواندا. با این که خود ایالات متحده زیر بار چنین تعهد و التزامی نرفته 
اســت اما چند ایالات به طور جداگانه امضا کرده اند که عبارتند از کالیفرنیا، 
نیویورک و واشنگتن. گاوین نوسام Gavin Newsom فرماندار کالیفرنیا 
سال گذشته حکم حکومتی امضا کرد که به موجب آن از سال ۲۰۳۵ فقط 
خودروهای آلاینده صفر اجازه فروش خواهند داشــت. هر چند که ناظران و 
قانون گذاران قوانینی در این خصوص به تصویب نرسانده اند. کیتی هوکل  
Kathy Hochul فرماندار نیویورک هم امسال اقدام مشابهی برای ایالت 

نیویورک به اجرا گذاشت.  

هربرت دیس مدیرعامل گروه بزرگ خودروسازی 
فولکس واگن اعلام کرد کــه در صورت اجرا 
نشدن برنامه کاهش نیروی انسانی این شرکت 
به میزان ۳۰۰۰۰ نفر امکان حرکت ســریع به 

سمت تولید خودروهای برقی وجود ندارد.
در حال حاضر هربرت دیس که از ســال ۲۰۱۵ سکان دار 
گروه فولکس واگن است در تلاش است تا رابطه خود را با 

شورای کارگران فولکس واگن بهبود ببخشد. 
این درگیری کار را به جایی رسانده که امکان تغییر مدیریت 
این گروه وجود دارد و در حال حاضر شــورای میانجیگری 
که شــامل تمام مدیران رده بــالای گروه فولکس واگن و 
ســهامداران بزرگ است در مورد سرنوشت آینده این گروه 

تصمیم خواهند گرفت.
در حال حاضر آقای دیس از موضع خود عقب نشینی کرده 
است اما مشخص نیست آینده گروه فولکس واگن در این 

روزهای سخت اقتصاد جهانی به کجا پیش خواهد رفت. 

دیس به شــدت به دنبال حرکت هرچه سریع تر به سمت 
برقی ســازی ناوگان گروه فولکس واگن است و در این راه 
شرکت تســلا را ستایش می کند و رابطه دوستانه ای نیز با 

ایلان ماسک دارد.
هربرت دیــس به خوبــی از وضعیــت و آینده صنعت 
خودروسازی آگاه است و می داند که خودروهای احتراق داخلی 
برای مدت کوتاهی در دسترس خواهند بود و پس از آن برقی 

سازی گسترده ای در صنعت خودروسازی اتفاق خواهد افتاد.
در حال حاضر آقای دیس تا ســال ۲۰۲۳ قرارداد کاری با 
فولکس واگن دارد و به نظر نمی رسد که این شرکت قصد 
تغییر مدیرعامل خود را داشته باشد اما در هر صورت فولکس 
واگن باید در دو زمین یعنی حفظ نیروی کار و رقابتی شدن 
در بازار خودروهای برقی بجنگد که اصلا کار ساده ای نیست.
در حال حاضر فولکس واگن محصولات برقی با برند خود 
را با نام ID روانه بازار می کند که با استقبال نسبتا خوبی در 

بازارهای اروپایی و آمریکای شمالی مواجه شده است.

 6 خودروساز و 30 کشور
 طرفدار توقف تولید خودروهای بنزینی

 اخراج گسترده کارمندان فولکس واگن
 برای رقابت در شرایط تازه صنعت خودروسازی 
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